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Abstract (en)
The aluminium-based heat exchanger manifold has an outer face (2) with a facing layer (3) and apertures (17) to receive the ends of tubes (8)
with outer surface layers (19). Each of the apertures is made by piercing and shaping the manifold wall so as to create a contact surface between
the respective facing layers of the aperture and tube. The facing layers on the manifold and tube end are of an aluminium/silicium alloy. The inner
surface (4) of the manifold also has a facing layer (5) which is of aluminium and zinc or aluminium and magnesium with the magnesium content of
over 2 per cent. In a variant the outer surface of the manifold can have an intermediate facing layer of aluminium and zinc between its main surface
and its outer facing layer.

Abstract (fr)
Un collecteur (1) à base d'aluminium comprend une face externe (2) revêtue d'un placage externe (3) et une multiplicité d'ouvertures (17) propres
à recevoir chacune une extrémité de tube (8) de section prédéfinie et recouverte extérieurement d'un placage externe (19). Chaque ouverture est
réalisée par crevage puis conformage d'une zone choisie du collecteur, laquelle zone est emboutie de sorte que la face externe (2) dudit collecteur
délimite en ladite zone un collet (16) de section transversale interne sensiblement identique à la section prédéfinie de l'extrémité d'un tube (8). Cela
permet, après introduction du tube dans l'ouverture (17) du collet (16), d'obtenir un contact surfacique entre les placages externes respectifs (3;19)
du collet et de l'extrémité dudit tube (8). <IMAGE>
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